


involved in international collaborations. Their CIHR projects may well become opportunities for future international collaborations. (www.cihr.ca)

Canada's Strategic Funding Programs

● Canada Foundation for Innovation (CFI)



Established as an independent corporation by the Government of Canada in 1997, the CFI invests in infrastructure projects to support research excellence and strengthen research training at universities, colleges, hospitals and not-for-profit research institutions across Canada. CFI funding covers 40 percent of the eligible costs of projects, with the remaining 60 percent coming from the research institutions and their funding partners, which include the provinces and other levels of government, as well as the private and voluntary sectors. To date, the CFI has been entrusted with a capital investment of \$3.15 billion from the Government of Canada. The CFI's mandate runs until 2010. (www.innovation.ca)


● Canada Research Chairs

This new federal government initiative will fund the creation of 2,000 new research chairs in Canadian universities and their affiliated research institutes and hospitals with an investment of \$900 million over five years. The program's goal is to achieve the highest levels of research excellence. It has been designed to attract the world's most promising researchers in all fields of scientific research to Canadian universities. In their positions as Chairholders, they are expected to provide the vision for and lead specific programs that will extend the boundaries of Canadian research, thereby ensuring Canada's continued

et les services de santé, et les facteurs sociaux, culturels et autres qui influent sur la santé de la population. Comme leurs homologues dans d'autres centres de recherche canadiens, les chercheurs d'IRSC participent souvent à des travaux internationaux. Les projets d'IRSC peuvent fort bien ouvrir des possibilités de collaboration internationale future. (www.irsc.ca)

Les programmes de financement stratégique du Canada

● Fondation canadienne pour l'innovation (FCI)



Créée en 1997 par le gouvernement fédéral avec le statut de société indépendante, la FCI investit dans des projets d'infrastructure afin d'encourager l'excellence dans la recherche et de renforcer la formation des chercheurs de tout le pays et ce, dans les universités, les collèges, les hôpitaux et les établissements de recherche sans but lucratif. La FCI couvre 40 p. 100 des frais admissibles des projets, le reste du financement provenant des établissements de recherche et de leurs partenaires financiers qui sont, notamment, les provinces et d'autres ordres de gouvernement ainsi que les secteurs privé et bénévole. Jusqu'à présent, le gouvernement fédéral a confié à la FCI la gestion de 3,15 milliards de dollars. Le mandat de la FCI se termine en 2010. (www.innovation.ca)

● Chaires de recherche du Canada

Cette nouvelle initiative fédérale, qui est dotée d'une enveloppe de 900 millions de dollars sur cinq ans, permettra de financer la création de 2 000 chaires de recherche dans les universités canadiennes ainsi que dans les instituts de recherche et les hôpitaux qui leur sont associés. Elle a pour but de parvenir aux plus hauts degrés d'excellence dans la recherche. Le programme a été conçu pour attirer au Canada les jeunes chercheurs les plus prometteurs du monde entier et ce, dans tous les domai-